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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 18. april 2011
stillet følgende spørgsmål nr. 352 (Alm. del), som hermed besvares. Spørgsmålet er 
stillet efter ønske fra Mette Gjerskov (S).

Spørgsmål 352:

”Vil ministeren fremsende en opgørelse i tabelform over udviklingen i antal hektar 
brakarealer i perioden 2005 – 2011 fordelt på hvert år og oplyse, hvor mange procent 
lavere antallet af hektar brakarealer i 2011 er i forhold til 2005?”

Svar:
Brakarealet totalt og i forhold til landbrugsarealet for årene 2005 – 2010 er opgjort af 
FødevareErhverv i nedenstående tabel. Opgørelsen er baseret på de arealer, der er 
anmeldt til FødevareErhverv i forbindelse med ansøgninger om landbrugsstøtte. Tallene 
for 2011 foreligger endnu ikke, da der kan indgives ansøgninger frem til den 24. maj 
2011.

2005 2006 2007 2008 2009 2010

Antal ha 
Brak/udyrket/miljø-
arealer i alt

191.838 179.262 168.192 83.039 41.843 36.372

% i forhold til 2005 100 % 93 % 88 % 43 % 22 % 19 %

Samlet anmeldt
landbrugsareal i ha

2.795.914 2.764.897 2.753.298 2.741.771 2.732.224 2.714.203

% 
Brak/udyrket/miljø-
arealer i forhold til 
det samlede
landbrugsareal

6,9 % 6,4 % 6,1 % 3,0 % 1,5 % 1,3 %
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Efter indførelsen af enkeltbetalingsordningen i 2005 skulle landmænd, der havde 
udtagningspligt, udtage (braklægge) 8 % af deres omdriftsareal. For årene 2005, 2006 
og 2007 er grundlaget derfor de anmeldte braklagte arealer samt arealer anmeldt som 
udyrkede arealer.

Udtagningspligten blev suspenderet i 2008, og hér er grundlaget arealer anmeldt som 
braklagte samt som udyrkede arealer.

Efter afskaffelsen af udtagningspligten i 2009 er grundlaget arealer anmeldt som 
udyrkede arealer samt arealer braklagt under en miljøordning.

Der henvises i øvrigt til min besvarelse (den 11. januar 2011) af udvalgets spørgsmål nr. 
121 vedrørende udviklingen i brakarealerne i årene 2003-2010.
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